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ŠENOVSKÉ VÁNOČNÍ PŘÁNÍ PRO ROK 2021
Milí Šenováci, máte nějaké? Takové, které by bylo splnitelné v roce 2021? Které by udělalo radost nejen Vám, ale i še-

novským občanům, malým či velkým, potažmo i Kamenickému Šenovu? Ano? Tak neváhejte a zkuste to!
Napište své přání, přidejte třeba obrázek od svých dětí, vložte do obálky, tu označte nápisem Šenovské vánoční přání 

pro rok 2021 a přineste ji na radnici. Můžete ji odevzdat v podatelně úřadu, nebo jen vhodit do schránky u vchodových 
dveří radnice. 

Na formulování Vašeho přání si nechte dostatek času, přemýšlejte, raďte se v rodině i se svými známými, využijte celý 
advent, čas určený pro rozjímání, možná Vás více napadne o Vánocích, kdy se dějí zázraky, někomu ke správné formulaci 
pomůže až bujaré silvestrovské veselí či novoroční procházka. Uzávěrkou podávání Vašich přání bude tříkrálový 6. leden 
2021. Pak zasedne „ježíškovská komise“ a vybere nejméně jedno přání, které Město Kamenický Šenov v roce 2021 splní.

Ve hře budou všechna přání, která budou podepsaná, s adresou a telefonickým kontaktem na pisatele, obyvatele 
Kamenického Šenova. Je jedno, jestli přání bude za pár stovek nebo za statisíce. Důležité je, aby šlo o zajímavé, užitečné 
a splnitelné přání, jež by udělalo radost více lidem. O vybraném přání budeme veřejnost informovat a k oslavě jeho spl-
nění samozřejmě pozveme i jeho pisatele.

Při vybírání dárků pro Vaše blízké Vám přejeme mnoho invence, odvahu a otevřené srdce. Přejeme Vám krásně a v klidu 
prožitý advent, láskou a štěstím naplněné vánoční svátky v kruhu rodiny nebo těch, co Vás mají rádi. Mějte úspěšný vstup 
do nového roku a pevné zdraví po celý rok 2021. Opatrujte se.

    
Michal Třešňák, starosta města

Petr David, místostarosta města

www.kamenicky-senov.cz
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Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA KAMENICKÝ ŠENOV

Provozní doba na MěÚ Kamenický Šenov 
v prosinci 2020 (1. 12. 2020 – 23. 12. 2020)
pondělí od 8:00 – 13:00h., středa od 12:00 – 17:00h.

V případě ukončení mimořádných opatření, dojde k rozšíření úředních hodin.

Od pondělí 4. 1. 2021 je Městský úřad Kamenický Šenov opět otevřen.

Rada města č. 50 ze dne 26. 10. 2020
Rada města schválila:
• vyřazení drobného dlouhodobého hmotné-
ho majetku v celkové hodnotě 31 321,00 Kč  
a majetku vedeného na podrozvaze v cel-
kové hodnotě 786,59 Kč města Kamenický 
Šenov, v celkové výši 32 107,59 Kč
• smlouvu o služebnosti stezky, která zatí-
ží (dle GP č. 1681-55/2018) pozemek p.č. 
2927 ostatní plocha, ostatní komunikace 
o výměře 15m2 v k.ú. Kamenický Šenov, 
předmětem smlouvy je zřízení služebnosti, 
které spočívá v právu chodit po stezce na-
cházející se na služebném pozemku nebo se 
po ní dopravovat lidskou silou
• smlouvu o služebnosti stezky, která zatí-
ží (dle GP č. 1681-55/2018) pozemek p.č. 
2930 ostatní plocha, ostatní komunikace 
o výměře 5m2 v k.ú. Kamenický Šenov, před-
mětem smlouvy je zřízení služebnosti, které 
spočívá v právu chodit po stezce nacházejí-
cí se na služebném pozemku nebo se po ní 
dopravovat lidskou silou
• zveřejnění záměru prodeje pozemku p st.  
p.č. 546/5 zastavěná plocha a nádvoří, spo-
lečný dvůr o výměře 94 m2 v k.ú. Kamenický 
Šenov majiteli č.p. 482 v Kamenickém Še-
nově za účelem narovnání majetkoprávních 
vztahů
• ukončení výpůjčky nemovitostí (pozem-
ků st. p.č. 985 zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 170m2, jehož součástí je i stavba 
kabin č.p. 880, p.č. 1877/1 ostatní plocha, 
jiná plocha o výměře 4 050m2, p.č. 1873/2 
sportoviště a rekreační plocha, ostatní plo-
cha o výměře 15 251m2 a p.č. 1873/1 trvalý 
travní porost o výměře 2 031m2 vše v k.ú. 
Kamenický Šenov) dohodou k 31. 10. 2020
• zveřejnění záměru výpůjčky nemovitos-
tí pozemků st. p.č. 985 zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 170 m2, jehož součástí je 
i stavba kabin č.p. 880, p.č. 1877/1 ostatní 
plocha, jiná plocha o výměře 4050 m2, p.č. 
1873/2 sportoviště a rekreační plocha, ostat-
ní plocha o výměře 15251 m2 a p.č. 1873/1 

trvalý travní porost o výměře 2031 m2 vše  
v k.ú. Kamenický Šenov za účelem provozo-
vání sportovních činností (výuka ZŠ) a vol-
nočasových aktivit zajišťovaných ZŠ a MŠ 
Kamenický Šenov
• plán zimní údržby pro období listopad 
2020 – březen 2021.

Rada města doporučila ke schválení zastu-
pitelstvu města: 
• podání žádosti o dotaci z MMR na projekt  
s názvem „Oprava sportovního areálu“ 
a následnou příkazní smlouvu mezi Městem 
Kamenický Šenov a společností ARTENDR 
s.r.o.
• podání žádosti o dotaci z MMR na pro-
jekt s názvem „Rekonstrukce místní ko-
munikace“ a následnou příkazní smlouvu 
mezi Městem Kamenický Šenov, se sídlem 
Osvobození 470, 471 14 Kamenický Šenov 
a společností ARTENDR s.r.o.
• návrh Dodatku č. 2, k SoD ze dne 4. 7. 
2019, na stavbu „ Objekt zázemí sportov-
ního areálu - Kamenický Šenov “, mezi Měs-
tem Kamenický Šenov a zhotovitelem PSD 
s.r.o., ve kterém dochází k úpravě celkové 
ceny díla dle evidovaných změn stavby
• zrušení Sponzorského fondu sklářské-
ho muzea a převod zůstatkové částky  
29,82 Kč ve prospěch základního běžného 
účtu města.

Rada města vzala na vědomí:
• informace o možnostech podání dotace 
na opravu kina Hvězda (momentálně se na 
městem uvažované opravy kina Hvězda žád-
ná vypsaná dotace nevztahuje) 
• informace o vypsaném dotačním titulu Mi-
nisterstvem životního prostředí (týkající se 
možnosti využití dotačního titulu) 
• žádost o opravu místní komunikace bez-
prostředně po provedení stavebních prací 
položení kanalizace a vodovodu (kolem by-
tového domu č.p. 892 a 893 ul. Oldřichov-
ská, Kamenický Šenov).

• zhoršující se stav budovy muzea
• informaci o nákupu posypové soli
• nabídku společnosti RTM+, regionální 
televize severních Čech (možnosti využití 
regionální televize severních Čech RTM+ 
k propagaci a informovanosti občanů města 
Kamenický Šenov o dění ve městě).

Rada města č. 51 ze dne 9. 11. 2020
Rada města schválila:
• vyřazení drobného dlouhodobého hmot-
ného majetku, zůstatková cena navrženého 
majetku k likvidaci je nulová
• zapojení 1 týmu žáků ZŠ Kamenický Še-
nov do Projektu příběhy našich sousedů 
v lednu 2021 – červnu 2021
• ukončení nájemní smlouvy č. 10/2016 
dohodou na pronájem části pozemku p.č. 
1857/1 o výměře 341m2 trvalý travní po-
rost, část pozemku p.č. 2492/1 o výmě-
ře 30m2 označeného jako ostatní plocha, 
ostatní komunikace, část pozemku st.p.č. 
479/1 o výměře 24m2, označeného jako 
zastavěná plocha a nádvoří, zbořeniště vše 
v k.ú. Kamenický Šenov ke dni 30. 11. 2020
• smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a o umístění stavby „IV-
12-4019268“ CL_Kam.Šenov, p.p.č. 863/1, 
nové kNN, která zatíží pozemky p.p.č. 864, 
p.p.č. 1680/2 a p.p.č. 1639/4 vše v k.ú. 
Kamenický Šenov se společností ČEZ Dis-
tribuce a.s. Předmětem smlouvy je zřízení, 
provozování, oprava a údržba zařízení dis-
tribuční soustavy na nemovitostech p.p.č. 
1680/2 a p.p.č. 1639/4 vše v k.ú. Kamenic-
ký Šenov. 
• nabídku firmy Teplické projekty, s.r.o., 
Školní 467/14, 415 01 Teplice, na vypraco-
vání projektových dokumentací: Částí splaš-
kové kanalizace ul. B. Němcové/Větrná, Ka-
menický Šenov (lokalita 18RD)
• nabídku Ing. Martiny Hřebřinové, projek-
ce, na vypracování projektové dokumentace 
na akci: „Kamenický Šenov – místní komu-
nikace k RD“

• vyhlášení VZMR na akci „Dodávka energií 
elektřiny a zemního plynu pro město Kame-
nický Šenov 2021/2022“.

Rada města doporučila ke schválení zastu-
pitelstvu města: 
• rozpočtové opatření č. 8/2020
• znění kupní smlouvy se zřízením služeb-
nosti na prodej stavebního pozemku p.č. 
1015/12 trvalý travní porost o výměře 792 
m2 v k. ú. Kamenický Šenov za účelem vý-
stavby rodinného domu mezi společností 
UCL CZECH a.s. a Městem Kamenický Šenov
• prodej pozemku p.č. 978/9 trvalý travní 
porost o výměře 1461m2 v k.ú. Kamenický 
Šenov za účelem stavby rodinného domu 
nejvyšší nabídnuté ceně za 1m2 pozemku 
bez DPH, kdy minimální prodejní cena je 
200,- Kč za m2 bez DPH, k nižším nabídkám, 
než je minimální cena, se nepřihlíží. Ke kup-
ní ceně se připočítává DPH, úhrada vratné 
jistiny ve výši 20% z kupní ceny pozemku bez 
DPH a náklady spojené s prodejem pozemku 
ve výši 3.823,-Kč za geometrické zaměření 
a 12.500,- Kč za zřízení odběrného místa 
NN. Celková kupní cena bude uhrazena jed-
norázově a převodem na účet prodávajícího

• podání žádosti o dotaci z NPŽP na projekt 
s názvem „Rekonstrukce veřejného osvět-
lení“ a následnou příkazní smlouvu mezi 
Městem Kamenický Šenov a společností AR-
TENDR s.r.o.

Rada města doporučila zastupitelstvu 
města pověřit: 
• radu města k provedení a schválení po-
sledního rozpočtového opatření r. 2020, 
a to na posledním zasedání rady města. 
Rada města je pověřena schválit navýše-
ní závazných ukazatelů, snížení závazných 
ukazatelů a přesuny mezi jednotlivými 
závaznými ukazateli na straně příjmů roz-
počtu města, výdajů rozpočtu města a fi-
nancování do výše jednoho milionu pěti 
set tisíc Kč v jednotlivých případech, v pří-
padě, že se jedná o dotační prostředky, pak 
bez omezení.

Rada města neschválila:
• Dodatek č. 2 – aktualizační - Pojištění ma-
jetku a odpovědnosti podnikatelů a práv-
nických osob mezi Městem Kamenický Še-
nov a Pojišťovnou VZP, a.s.
• zveřejnění záměru prodeje části pozemku 

p.č. 990/1 trvalý travní porost o výměře cca 
1000 m2 v k. ú. Kamenický Šenov z důvodu 
využití pozemku dle územního plánu.

Rada města vzala na vědomí:
• informaci o provedení stavby vybudování 
záchytné konstrukce kolem fotbalového hři-
ště – navýšení na 5m výšky, ve sportovním 
areálu Kamenický Šenov, kterou bude pro-
vádět firma EUROGREEN CZ s.r.o.
• dohodu o realizaci managementových 
opatření mezi Agenturou ochrany přírody 
a krajiny České republiky a Městem Kame-
nický Šenov, na základě které bude Městu 
Kamenický Šenov uhrazen finanční příspě-
vek ve výši 33. 100,- Kč na vybudování lesní 
školky.

Úplná znění usnesení z jednání Rady města 
Kamenický Šenov jsou po předchozí domlu-
vě k dispozici k nahlédnutí na městském 
úřadě v kanceláři místostarosty města.

Petr David, místostarosta města

č. 20 ze dne 11. listopadu 2020
Zastupitelstvo města se konalo v termínu 
mimo podzimní plán zasedání, vedení měs-
ta k tomu vedla možnost podání žádosti 
o dotaci z MMR s názvem „Rekonstrukce 
místních komunikací“ (uzávěrka podání žá-
dostí byla 15. listopadu 2020). Původně plá-
nované zasedání na 25. 11. 2020 bylo tímto 
nahrazeno, další zasedání ZM je plánováno 
na 16. prosinec 2020. Děkujeme za pocho-
pení a těšíme se na setkání 16. prosince. 

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
• informaci předsedkyně Kontrolního výboru
• informaci o obsazení pracovních pozic 
referentů ORM a SÚ a vypsání výběrového 
řízení na pozici referenta Odboru správní-
ho v kombinaci s pracovníkem v sociálních 
službách v Pečovatelské službě města Ka-
menický Šenov.

Zastupitelstvo města schválilo: 
• rozpočtové opatření č. 8/2020
• znění kupní smlouvy se zřízením služeb-
nosti na prodej stavebního pozemku p.č. 
1015/12 trvalý travní porost o výměře 
792m2 v k.ú. Kamenický Šenov za účelem 
výstavby rodinného domu mezi společností 
UCL CZECH a.s. a Městem Kamenický Šenov

• prodej pozemku a následné znění kupní 
smlouvy na prodej stavebního pozemku 
p.č. 978/9 trvalý travní porost o výměře 
1461m2 v k.ú. Kamenický Šenov za úče-
lem stavby rodinného domu ….. za nejvyšší 
nabídnutou cenu v obálkové soutěži dle 
zveřejněného záměru na základě usnesení 
Rady města RM 35/49-2020 ze dne 12. 10. 
2020, vysoutěžená cena za 1m2 pozemku 
bez DPH činí 322 Kč, celková cena tj. kup-
ní cena pozemku, jistina a náklady spojené 
s prodejem činí 679 646 Kč
• podání žádosti o dotaci z MMR na pro-
jekt s názvem „Oprava sportovního areálu“ 
a následnou příkazní smlouvu mezi Městem 
Kamenický Šenov a společností ARTENDR 
s.r.o. na zabezpečení přípravy žádosti
• podání žádosti o dotaci z MMR na projekt 
s názvem „Rekonstrukce místních komuni-
kací“ a následnou příkazní smlouvu mezi 
Městem Kamenický Šenov a společností 
ARTENDR s.r.o. na zabezpečení přípravy 
žádosti
• podání žádosti o dotaci z NPŽP na projekt 
s názvem „Rekonstrukce veřejného osvětlení“ 
a následnou příkazní smlouvu mezi Městem 
Kamenický Šenov a společností ARTENDR 
s.r.o. na zabezpečení přípravy žádosti
• zrušení Sponzorského fondu a převod zů-

statkové částky 29,82 Kč ve prospěch zá-
kladního běžného účtu města. 

Zastupitelstvo města nepřijalo usnesení:
• U bodu jednání č. 6.6 - Dodatek č.2. k SoD 
na akci Objekt sportovního areálu-Kamenic-
ký Šenov.

Zastupitelstvo města pověřilo:
• radu města k provedení a schválení po-
sledního rozpočtového opatření r. 2020, 
a to na posledním zasedání rady města, 
Rada města je pověřena schválit navýšení 
závazných ukazatelů, snížení závazných 
ukazatelů a přesuny mezi jednotlivými zá-
vaznými ukazateli na straně příjmů rozpoč-
tu města, výdajů rozpočtu města a financo-
vání do výše 1 500 000 Kč v jednotlivých 
případech, v případě, že se jedná o dotační 
prostředky, pak bez omezení.  

Úplná znění usnesení a zápisů z jednání Za-
stupitelstva města Kamenický Šenov jsou 
k dispozici k nahlédnutí na městském úřadě 
v kanceláři místostarosty města.

Petr David, místostarosta města
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PODĚKOVÁNÍ VEDENÍ MĚSTA
S končícím rokem, adventní dobou a při-

cházejícím časem vánočním mnoho lidí bilan-
cuje a hodnotí uplynulý rok. V letošním roce 
jsme neprožívali příliš optimistické období, 
jarní a podzimní měsíce nás všechny naučily 
ve všech pádech skloňovat pro mnohé z nás 
neznámá, nepoužívaná či úplně nová slova… 
Ať chceme nebo ne, leccos se v uplynulém 
roce změnilo. Změny se dotkly téměř všech, 
ať už v soukromém, tak v pracovním životě, 
neminuly ani práci na radnici.

Myslíme si, že se sluší na tomto místě po-
děkovat zaměstnancům Města Kamenický 
Šenov. Děkujeme pracovníkům pečovatelské 

služby a dobrovolníkům z řad Šenováků za 
starost o všechny potřebné seniory. V ne-
lehkém období kovidové pandemie všichni 
šířili pozitivní náladu a vlévali do žil naději. 
Děkujeme pracovníkům technických služeb 
města a šenovským hasičům za výraznou 
pomoc při dezinfikování společných prostor 
a distribuci ochranných pomůcek a dezinfek-
ce šenovským občanům. Děkujeme zaměst-
nancům KLVC, a sklářského muzea, na jaře 
i na podzim, kdy nebylo možno pořádat při-
pravené akce, se změnili v pracovníky šicích 
dílen, chopili se také vydávání ochranných 
pomůcek a dezinfekce. I přes všechna možná 

opatření se podařila spousta pěkných spole-
čenských akci. V neposlední řadě děkujeme 
všem pracovníkům městského úřadu. Ve 
změti vládních nařízení a omezení se poda-
řilo udržet úřad v řádném chodu, což nebylo 
všude běžné a samozřejmé. 

Jsme rádi, že se na všechny zaměstnance 
Města můžeme spolehnout, ještě jednou děku-
jeme a přejeme klidné Vánoce, pracovní spo-
kojenost, invenci a pevné zdraví v novém roce.

  
Šárka Svitáková, tajemnice úřadu

Michal Třešňák, starosta města
Petr David, místostarosta města 

GRATULACE K ŽIVOTNÍMU JUBILEU
V říjnu:
Tereza Röslerová, Ludmila Machová, Josef Pavlas, Antonie Štěpánová, 
Kateřina Zárubová, Irena Michutová.

Děkujeme městskému úřadu za milé přání k našim jubilejním narozeninám
Tereza Röslerová, Ludmila Machová, Josef Pavlas, Antonie Štěpánová,  
Kateřina Zárubová, Irena Michutová, Jaroslava Čapková.

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví a hodně životní pohody do dalších let. 

Město Kamenický Šenov 

JEŽÍŠKOVA VNOUČATA 
OPĚT NADĚLOVALA i v Šenově

Do projektu Ježíškova vnoučata se již 
tradičně zapojuje i šenovský Dům s pečova-
telskou službou. Za ty roky udělala spousta 
hodných lidí zblízka i z dáli radost našim se-
niorům, kteří nemají rodinu či nikoho, kdo 
by se o ně postaral. Jednalo se o drobné 
i větší dary všeho druhu – darovali se pol-
štáře, deky, omalovánky, drogistické zboží, 
předplatné časopisu, obleček pro pejska, ale 
i televize či notebook a spousta dalšího. 

I letos vedoucí služby pan Sviták ve spo-
lupráci s pečovatelkami vytipoval několik 
seniorů, kteří si přáli například peřiny, sadu 
na pletení košíků, pamlsky pro pejska či 

rádio. Obratem si je našla letošní šenovská 
Ježíškova vnoučata – jmenovitě paní Hanka 
Jasanská, Lenka Vašáková, Radka Semerádo-
vá, Gabriela Raitrová, Jan Moravec a několik 
dalších a jejich přání jim splnila. 

Dárečky budou doručeny před vánočními 
svátky. Děkujeme mockrát!!! 

Pokud se i Vy chcete stát Ježíškovým 
vnoučetem, podívejte se na webové stránky 
https://jeziskovavnoucata.rozhlas.cz/. 

Kdo chce pomáhat, „svého“ dědečka či 
babičku si určitě najde!!!

Klára Machová

POZVÁNKA NA JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA

Vážení spoluobčané, 

srdečně Vás zveme na veřejné zasedání 
Zastupitelstva města Kamenický Šenov 
konané ve středu 16. prosince 2020 

od 16 hodin v kině Hvězda.

V případě potřeby mohou být termíny zasedání změněny, doporučujeme proto i nadále možnost sledování 
termínů na úřední desce. Ideální pro všechny informacíchtivé občany je zřízená aplikace V OBRAZE.

Michal Třešňák, starosta města
Petr David, místostarosta města 

Redakce Šenovských listů velmi děkuje paní Mgr. Lucii Klefflerové za pomoc při 
korekturách textů našich Šenovských listů.

PODĚKOVÁNÍ

PODĚKOVÁNÍ
Velmi bychom touto cestou 

chtěli poděkovat všem za pomoc 
a podporu Pečovatelské službě.

Městskému úřadu za výbor-
nou spolupráci, všem dobro-
volníkům, kteří se hlásili s na-
bídkou pomoci, rodinám, které 
nás velmi podporují v péči o své 
příbuzné, a já osobně děku-
ji všem pracovníkům služby, 
jejichž náplň práce nyní není 
vůbec jednoduchá.

Sviták Adam, DiS. 
vedoucí Pečovatelské služby
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VÁNOČNÍ POZDRAV 
VŠEM ŠENOVÁKŮM

Vážení spoluobčané, obracíme se na Vás 
v této nepříznivé době naplněné obavami, 
stresem z budoucnosti, nejistotou a špat-
nou náladou. Tyto zlé pocity bohužel spadají 
do doby očekávání, doby adventní.

Naše přání se dotýká hlavně víry, že 
v sobě najdeme, i když těžce, dosti síly a ne-
ztratíme schopnost radovat se a zároveň ra-
dost rozdávat jiným, hlavně dětem, kterým 
je tato doba zvláště a hlavně určená.

Nevíme, jak dlouho tento neblahý stav 
potrvá, ale nevadí, zahleďme se do světel 
svící v kruhu svých nejbližších a i na dálku 
mysleme na rodiny, příbuzné a přátele, se 
kterými nemůžeme být, a třeba si stanovme 
určitou hodinu ke společnému přípitku na 
dálku.

A hlavně, neztraťme víru v lepší časy, až 
vyjde první hvězda slunovratu a naděje nám 
vlije do srdcí dostatek světla, zároveň také 

poděkujme za sílu a odvahu, kterou nám 
nadělí slavnostní den narození Ježíše Kris-
ta. Člověk je nadán velkou silou, život bude 
zase krásný. A to je to hlavní, co přejeme 
všem do nového roku. Přejme si společně 
zdraví, naději a spoustu sil.

za MS ODS Miroslava Kramářová 
a Vaši zastupitelé, Martina Pajerová, To-

máš Prokop a Petr David
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Rozhovor s ředitelem střední školy Nový Bor

Otevřený dopis Jiřímu Janásovi:

Jiří,

1) Trvám na existenci sklářské 
průmyslovky, která tu byla vždy 
již od roku 1870.
2) Trvám na svém trestním 
oznámení. Není namířeno proti 
škole, ale proti nešvarům, co 
se tam děly za éry ředitelování 
(12let) p. Ilony Tománkové (Jin-
drové), neoprávněně čerpané 
dotace na neexistující studenty 
VOŠ sklářské, tzv. mrtvé duše, 

neoprávněně čerpané dotace 
na školní sklářskou huť při sou-
časném pronajímání této hutě 
nájemcům, rozkradené exponá-
ty studentů VOŠ sklářské) 
Doufám, že bude vše řádně vy-
šetřeno a budou přijata taková 
opatření, aby se to již nemohlo 
opakovat.
3) S trestním oznámením jsem 
již déle nemohl čekat. Již před 
rokem jsi mi tvrdil, že jsi trestní 
oznámení podal, ale nic se 
neděje. Tak jsi zřejmě nepodal 
nic. Hrozilo tedy nebezpečí, že 

by ,,vše bylo zameteno pod ko-
berec“ po dalších 2 letech (po  
3 letech dochází k promlčení).

Dále jsem přesvědčen, že by 
se na vše muselo přijít již dříve 
(tzv. mrtvé duše, neexistence 
evidence exponátů studentů 
VOŠ sklářské), kdyby byla 
prováděna kontrola ze strany 
zřizovatele, tj. Krajského úřadu 
Libereckého kraje. To by pak 
zřizovatel, při mnou popsaném 
stavu, po tobě nechtěl uvést 
věci do pořádku a abys sjednal 
nápravu.

Samozřejmě, že jsem cele 
pro, aby střední škola v Novém 
Boru byla opět sklářskou, včet-
ně technologické části, pro což 
byla v roce 1870 založena.

Jsem přesvědčen, že dosud 
existují lidé, kteří by sklářskou 
technologii mohli učit. 

Ing. Josef Starosta
Iniciativa za zachování  

Kamenicko-Šenovské školy  
a její rozvoj

RADOSTNÝ advent
Advent je radostným obdo-

bím již ze své podstaty, kdy je 
definován jako „doba radostné-
ho očekávání příchodu Spasi-
tele (Zachránce) a duchovní 
přípravy na Vánoce“. Radostný 
by tedy měl být jaksi automatic-
ky, má ještě smysl se nějak nad 
podstatou té radosti zamýšlet?

Vždyť obecně je očekávání 
dítěte považováno za radostné 
a je dobou přípravy na jeho 
příchod. O narození dítěte se 
přeci mluvívá jako o „radostné 
události“. Tedy abychom byli 
přesní, očekávání dítěte je 
radostné, když je všechno tak, 
jak má být: budoucí rodiče se 
mají rádi, ideálně jsou sezdá-
ni (pokud to tedy jen trošku 
jde), dítě je plánované anebo 
alespoň chtěné, budoucí rodiče 
jsou na rodičovství přiměřeným 

způsobem připraveni, očekáva-
né dítě se jeví jako zdravé atp.

Ale nemusí být radostné, 
pokud všechno není takové, jak 
má být: jde o nechtěné těho-
tenství v důsledku nezodpo-
vědného chování (promiskuita, 
nevěra, …), budoucí rodiče jsou 
neschopní či neochotní dítě 
vychovávat (asociální prostředí, 
nepřipravenost, sebestřednost, 
touha si užívat nebo budovat 
kariéru) atp. Očekávání dítěte 
může být také rozpačité, když 
budoucí rodiče v některé dílčí 
oblasti prožívají nejistotu: v by-
dlení, obživě, volbě partnera, 
zdraví… V takových případech se 
někdy stává, že očekávané dítě 
je budoucími rodiči kategoricky 
odmítnuto a – je zabito při umě-
lém potratu, po narození dáno 
do kojeneckého ústavu nebo od-

loženo do babyboxu… Ve všech 
nastíněných případech, kdy 
očekávání dítěte není radostné, 
si můžeme všimnout, že na nich 
ono dítě nenese vůbec žádnou 
vinu – a jsou to jeho rodiče, 
kteří s tím mají problém a kteří 
jsou zodpovědní za to se s no-
vou situací vypořádat. Jinými 
slovy můžeme říct, že očekávání 
dítěte (a později jeho narození) 
nás svým způsobem konfrontuje 
se sebou samými. Víme (či te-
prve tušíme), že příchod dítěte 
všechno změní a buď reagujeme 
radostným očekáváním a výzvu 
přijmeme, nebo uhneme.

A zde je ten důvod, proč 
má smysl se nad tím zamýšlet 
i v duchovní oblasti. Tu pravi-
delně symbolizuje právě období 
adventu, kdy jsme rovněž kon-
frontování sami se sebou – ra-

dujeme se, přijímáme od Boha 
výzvu a necháme si měnit život 
pro narozeného Spasitele, nebo 
uhýbáme? Jakékoliv uhýbání 
připadá uhýbajícímu jako snad-
nější, jistější a pohodlnější, ale 
vždy nakonec nese trpké plody. 
O uhýbání před Bohem to 
platí dvojnásob. Mysleme na to 
nejen o těchto Vánocích. Jistě 
budeme opět mnohokrát slyšet, 
co řekl anděl pastýřům poblíž 
judského Betléma: „Nebojte se! 
Zvěstuji vám velikou radost pro 
všechny lidi. Dnes se vám ve 
městě Davidově narodil Spasitel 
– váš Mesiáš a Pán“. Přeji vám 
požehnané Vánoce!

Stanislav Lorenc, 
duchovní Křesťanského 

společenství 
K. Šenov

Gymnázium ČESKÁ KAMENICE 
a ŠKOLNÍ ROK 2020/2021

Naše škola každoročně v této 
době pořádala dvakrát Den 
otevřených dveří, kdy se mohla 
veřejnost seznámit nejen s celým 
pedagogickým kolektivem gym-
názia, ale zároveň si prohlédnout 
celou školu. V této „koronavirové 
době“ však toto není možné, 
a tak bychom vás rádi seznámili 
se stávající situací na naší škole. 
Ke studiu přijímáme žáky z 5. 
tříd, případně z 9. tříd. Kritéria 
přijímacího řízení budou vypsána 
do konce ledna 2021. Přihlášky 
ke studiu na střední školu se 
odevzdávají do 1. 3. 2021. Zatím 
nebyly vydány pokyny od MŠMT, 
zda se budou konat písemné 
přijímací zkoušky organizované 

Cermatem, tak jak to bylo v mi-
nulosti. Necháme se překvapit, 
co nám čas ukáže. Žáci na 
našem gymnáziu stále přibývají, 
v nižších ročnících gymnázia 
máme maximální obsazenost 
tříd, z čehož máme radost, a pro-
to doufáme, že tento trend bude 
pokračovat i v příštím školním 
roce. 

Z hlediska modernizace naší 
školy bychom rádi zmínili, že 
se podařilo výrazně přebudovat 
dvě učebny na výuku fyziky 
a laboratorních prací z fyziky, 
a je nám velmi líto, že si je 
rodiče nemohou prohlédnout 
a žáci se v nich nemohou učit. 
Dále byl v budově postaven 

i nový výtah a tím škola splnila 
podmínky bezbariérovosti. Třídy 
byly vybaveny bezdrátovým wi-fi 
připojením, byly instalovány 
další interaktivní tabule. 

Co vás rodiče asi zajímá, je 
forma distanční výuky, která je 
v této době více než aktuální. 
Probíhá přes Google – učebnu, 
žáci mají stanoveny hodiny 
on-line výuky a hodiny samo-
studia. Vycházíme z toho, že 
nechceme žáky přetěžovat 
sezením u počítače a zatěžovat 
jejich nervový systém, a tak je 
distanční výuka nastavena pod-
le věku a možností dětí.

Naši vyučující přistupují k dis-
tanční výuce velmi zodpovědně, 

o čemž vypovídá téměř stopro-
centní účast žáků na této formě 
výuky. Jejich nasazení a příprava 
na každou hodinu je náročná 
a kontrola domácích prací dětí 
je snad ještě náročnější. Schová-
vá se za tím spousta „neviditel-
ných“ hodin.

Velmi si vážíme také vás rodi-
čů, kteří dětem s touto formou 
výuky pomáháte, ať už kontro-
lou nebo technickým zajištěním 
této výuky. Děkujeme vám za to.

Za kolektiv vyučujících Gym-
názia v České Kamenici zástup-

ce ředitele  
Ing., Bc. Iva Boušková,  

iva.bouskova@zs-gymnazium.cz

Naše škola každoročně v této době pořádala dvakrát Den otevřených dveří, kdy se mohla 
veřejnost seznámit nejen s celým pedagogickým kolektivem gymnázia, ale zároveň si prohléd-
nout celou školu. V této „koronavirové době“ však toto není možné, a tak bychom vás rádi 
seznámili se stávající situací na naší škole. 

V Kamenickém Šenově 
POMÁHÁ 47 DOBRÝCH ANDĚLŮ

panem Jiřím Janásem mne přesvědčil, že musím zcela jasně objasnit svou pozici k novoborské střední ško-
le, aby nevznikaly nejasnosti, proto píšu tento otevřený dopis.  Všimněte si, že záměrně píši „střední škola“, 
protože sklářská průmyslovka přestala před 7 lety existovat.  Bližší informace najdete v mém článku „Běh 
na dlouhou trať“, v listopadovém Šenovském měsíčníku.

Šárka Procházková
ředitelka nadace Dobrý anděl

Rádi bychom Vám touto 
cestou velmi poděkovali za 
projevenou důvěru a pomoc, 
kterou jste v tomto roce 
poskytli rodinám s dětmi, 
jež se vlivem vážné nemoci 
dostaly do těžké situace.  
Velmi si toho vážíme!

S přáním pevného zdraví  
a příjemných nadcházejících 
svátků, 



Krauseho kříž v zahradě 
Havlíčkovy ulice byl restau-
rátorkou Hankou Novákovou 
rozebrán a jeho kamenné díly 
byly ve farní zahradě restauro-
vány. Poté byl znova vystavěn 
na nových základech nedaleko 
původního umístění. V příš-
tím roce ještě musíme nechat 
vytvořit kamennou hlavici pod 
kříž, barevně sjednotit kámen, 
zvýraznit nápisy a před křížek 
vyrobit nové plotové pole. Cel-
kové náklady jsou 281.400 Kč. 
113.900 Kč nám věnoval Kraj 
z programu ochrany krajiny 
a přírody. Město Kamenický 
Šenov nás podpořilo 50.000 
Kč a věříme, že jeho podpora 
tohoto projektu bude pokračo-
vat, abychom kříž mohli v roce 
2021 společně odhalit. 

Svatý Jan Nepomucký 
u kostela je po restaurová-
ní. Byl doplněn o svatozář 
s hvězdičkami a ještě mu bude 
doplněna konzole s lucernou. 
O jeho restaurování se za-
sloužilo zejména Město, které 
souhlasilo s tím, že zaplatí 
režijní náklady jeho obnovy.  
Tu provedla Bára Kahudová, 
studentka restaurování na 
pražské AVU, která se spolu 
se svými kolegy – spolužáky 
z ateliéru, podílela i na letoš-
ním restaurování na “našem“ 
Starém hřbitově.

SONOW V ROCE PANDEMIE
BILANCE ROKU 2020
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Členy spolku SONOW omezily události letošního složitého roku stejně, 
jako kohokoli jiného. Spolek se okolnostem přizpůsobil a zredukoval 
svá setkání (Valné hromady a brigády) na míru nezbytně nutnou. Přesto 
jsme nakonec dokázali letošní záměry téměř bezezbytku naplnit. A to 
navzdory tomu, že nás na jaře velmi zasáhl odchod pracovité a spoleh-
livé sonowanky Jany Musilové, která byla spolu se svými nejbližšími ve 
spolku od samého počátku, a v létě dalšího člena, Roberta Hesse. Rád 
bych, abychom je měli v povědomí jako ty, kteří pracovali pro Šenov, 
dobrovolně a nezištně. Co se nám tedy letos povedlo?

Náhrobek Jakoba Kromera 
na Starém hřbitově restauro-
vala naše dvorní restaurátorka 
Eva Míčková spolu s kolegou 

Janem Kracíkem, kteří spolu 
vedou ateliér restaurování 
pražské Akademie. Povedlo 
se to opět díky podpoře od 

Česko-německého fondu 
budoucnosti, Spolku přátel 
KŠ z Rheinbachu, Libereckého 
kraje a dalších přispěvatelů. 
Cena 204.700 Kč nevypovídá 
nic o tom, v jak ubohém stavu 
tento náhrobek obchodníka 
se sklem byl. Mnohé zásadní 
modelace, hlavice sloupů, 
motiv dvou stromů s odlétající 
duší, nápisy…, už se jevily jako 
nezachranitelné! Díky zručnos-
ti restaurátorů a knize Harryho 
Palme se ale povedlo doplnit 
i to, co se už zcela rozpadlo. 
S náhrobkem byla zároveň 
opravena i zeď za ním. Dokon-
čeno bylo také loňské restau-
rování sousedního náhrobku 
s litinovým křížkem, který nyní 
doslova září.

Lavičky na Starém hřbitově 
byly z dubu precizně vyrobeny 
panem Jandou. Splnili jsme si 
s nimi sen, který se měl napl-
nit až s dokončením restauro-
vání: mít ze Starého hřbitova 
“meditační zahradu a galerii 
pod širým nebem“, ke které 
lavičky patří. Zaplatili je dárci, 
jejichž jména jsou “navěky“ 
uvedena na lavičkách, na mo-
sazných tabulkách. Dvě samo-
statné lavičky jsou věnované 
Městy Rheinbach a Kamenický 
Šenov. Díl kruhové lavičky 
obepínající lípu je věnován 
památce předsedů ze Spolku 

přátel Kamenického Šenova 
a spolku přátel Rheinbachu, 
Helfriedu Glossnerovi  a Hance 
Svobodové. Další díl Davidu 
Janouchovi, tragicky zesnulé-
mu restaurátorovi, který mj. 
znova namodeloval tvář Krista 

na Raschovic náhrobku. Dva 
díly jsou věnovány partnerský-
mi spolky Přátelé K. Šenova 
z Rheinbachu a SONOW. Jeden 
díl SONOW věnoval památce 
Harryho Palme, autora knihy 
o Starém hřbitově.  

Kazatelny našich kostelů 
byly letos obě restaurovány. 
Šenovská přišla na řadu po 
dokončené obnově 3 bočních 
oltářů a je hotová. Prácheňská 
si restaurování vynutila, když 
z ní loni odpadl zásadní kus 
a hrozilo její celkové zřícení. 
Už je opět osazena a příští rok 
na ní budou dodělány řezby 
a čalounění. Obě kazatelny 

prošly rukama restaurátora 
Ondry Sklenáře. Abychom byli 
objektivní, naše kostelíky sice 
bereme za vlastní, ale o tato re-
staurování se zasloužil p. Šuda, 
administrátor našich farností.  

Letošní výjimečný rok nás 
donutil omezit všechny akce, 
na kterých máme příležitost 
vnímat, cítit, užívat si …, morál-
ní podporu od Vás, šenovanů: 
Noc kostelů, Svatováclavské 
posvícení i Dušičky na Starém 
hřbitově byly ve velmi omeze-
ném režimu, ale přesto jsme 
rádi, že jsme s Městem udrželi 
tyto tradiční akce. Advent v na-
šich kostelích ale letos musíme 
oželet, tedy alespoň takto: 
„Šťastné a veselé!“

Nic z toho výše popsaného 
není tak důležité, jako zdraví. 
Ať nás neopouští, spolu s dob-
rou myslí! To přejme Vám všem 
i do nového roku.

Za spolek SONOW
Radim Vácha a Adam Hotař
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Paměť našeho města
Dnes tu máme především pro pamětní-

ky našeho města velmi starou fotografii. 
Fotografie znázorňuje zřejmě chlapeckou 

třídu s jejími učiteli a knězem – učitelem 
náboženství. Nevíme ani rok, ani nic další-
ho. Pokud někdo pozná svého předka podle 

LIDOVÁ PRANOSTIKA NA CELÝ ROK 
Prosinec 
Tento měsíc je velmi smutný, sychravý, mlhavý 
a vlhký. Teploměr často ukazuje mráz, ale vlastní 
zima nastává až okolo Vánoc. Za nejteplejších dní 
jeví vrchní vrstvy půdy teplotu nejvýše 12 stupňů. 
Množství dešťových srážek je skrovné, ale za to 
značně sněžívá. Zvířena i rostlinstvo je ponořeno 
v zimní klid.

Průpovědi v jednotlivých měsících: Prosinec
Je-li mráz na prvního prosince, vyschne nejedna 

studnice. Mléčná dráha v prosinci jasná, bude v příš-
tím roce úroda krásná. O svatém Františku Xaveru, 
ledový vítr fičí od severu. Svatá Barborka, vyhání 
dřevo ze dvorka. Na svatého Mikuláše je už celá 
zima naše. Prosinec naleje a leden zavěje. Přichází-li 
zajíc již v prosinci do zahrady, nastane tuhá zima 

všady. Není-li prosinec studený, bude příští rok hu-
bený. Svatá Lucie ukazuje svou moc, neb nám dává 
nejdelší noc. Prosinec tiší lednové mrazy. Prosinec, 
když je mu zima, halí se v bílý kožich. O svaté Albíně, 
schovej se do skříně. O svatém Lazaru, utěsni stodo-
lu. Prosinec zemi zhrudí a jizbečky studí. Prosinec se 
sněhem na pěšině, žitko je na každé výšině. O sva-
tém Tomáši beranici na uši. Když prosinec bystří, 
o vánocích jiskří. Svatá Viktorie, obrázky na okna 
ryje. Na Štědrý večer hvězdičky – ponesou vajíčka 
slepičky. Na Boží narození o bleší převalení. Když na 
Štěpána silný vítr bouří, vinař smutně oči mhouří. 
Kdo špek jí a slivovicu pije, toho ani pantokem neza-
bije. Prosinec-li hladí, leden pak mrazem zraní. 

Drahomíra Liptáková, 
z archívu pana Karla Hrůzka

fotografií, co má třeba doma, nebo koho-
koliv dalšího, nebo má dokonce doma foto-
grafii podobnou, velmi prosím o zprávu na 
knihovnaks@seznam.cz.

Drahomíra Liptáková
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První průvodce památkami pro děti
V polovině listopadu dopu-

tovala do muzea zásilka nových 
ilustrovaných průvodců naším 
městem a sklářským muzeem. 
První průvodce památkami pro 
děti je určený nejen pro nej-
mladší přespolní návštěvníky, ale 
i místní děti, které se ve škole učí 
poznávat naše město. Průvodce 
zábavnou a srozumitelnou for-
mou zprostředkovává nejdůleži-
tější informace o historii místa, 
významných osobnostech a všem, 
co je pro dané místo typické. 

Kdy se lidé začali zabývat 
výrobou skla? Z čeho a jak sklo 
vzniká? V jakých technikách zu-
šlechťování skla vynikali místní 
řemeslníci? Co Šenov proslavilo 
i ve světě? Na takové otázky na-
jde malý čtenář odpověď při lis-
tování průvodcem, ve kterém je 
prostor i pro plnění nejrůznějších 
úkolů nebo psaní poznámek.

Už při samotné přípravě bylo 
zřejmé, že zajímavostí, které by 
si zasloužily zmínit, je mnoho 
a ne vše se podaří do útlého 
sešitku dostat. Jakmile se totiž 
jen „dotkneme“ místní historie, 
zjistíme, jak je košatá, a že je 

skutečně co objevovat. Proto vás 
všechny malé i velké zájem-
ce, potenciální majitele nové 
brožurky, zveme do muzea, kde 
se můžete dovědět víc. Můžete 
si zde zkusit vyplnit také některý 
z úkolů, který je součástí prů-
vodce. Věříme, že nám společné 
setkání brzy umožní zlepšení 
aktuální situace.

Edici ilustrovaných průvodců 
po českých a moravských pa-
mětihodnostech vydává naklada-
telství Hranostaj. Autorkou textů 
a ilustrací je Eva Chupíková. 
Průvodce vznikl ve spolupráci se 
sklářským muzeem za podpory 
Města Kamenického Šenova.

O možnosti zakoupení prů-
vodce se kvůli aktuální situaci 
prosím raději předem informujte 
na telefonním čísle 487 712 040. 

Je nám líto, že jsme se letos 
nemohli potkávat při všech 
naplánovaných akcích a těšíme 
se, až Vás opět budeme moci 
přivítat. Přejeme Vám v klidu 
prožitý adventní čas a krásné 
vánoční svátky.

Vaše muzejnice Možnou součástí brožované publikace jsou malé pastelky.



VII. kapitola

A tak se zrodila DarkStar. Vymyslela to 
nějaká malá holčička a mně se to jméno 
opravdu zalíbilo. Lidé o DarkStar ví, že je 
mistryně v boji a umí číst myšlenky, ne-
vím, jak přišli na tu druhou část, ale to 
nevadí.

V mém osobním životě se taky něco 
děje, Thomas mě z ničeho nic pozval na 
večeři. Neměla jsem co ztratit, tak jsem 
šla. Bylo to hezké, docela si spolu rozu-
míme. Nebylo žádné trapné ticho, pořád 
jsme mluvili. Později mě pozval na rande 
na pouti. Hned jsem to odkývala, proto-
že zbozňuji poutě. Prvně jsem ho odtáhla 
na horskou dráhu, potom centrifuga, au-
todrom, pak jsme si dali cukrovou vatu 
a on pro mě vystřelil velkého plyšového 
medvěda. Dali jsme si ještě párek v rohlí-
ku a pak šli na ruské kolo. Když jsme byli 
úplně nahoře, podíval se na mě a udělal 
něco, co jsem nečekala, políbil mě a já se 
nebránila. Odvezl mě domů a řekl, že si to 
moc užil, a znovu mě políbil. Pak jsme si 
popřáli dobrou noc a on odešel zpět do 
auta a já domů. Doma mě čekalo nemilé 
překvapení, nějaký chlápek seděl na mém 
gauči a řekl: „No to je dost, že jsi tady 
Meredit, jsem Nicolas Decasa“. Nevědě-
la jsem, co mám dělat. Koukala jsem na 
něho jako na ducha. Nechápu, co tady 
dělá, jak ví, kdo jsem. Začal zase mluvit: 
„Nejdřív bych chtěl říct, že jsem nezmizel 
úmyslně, tvá sestra mě nechala zavřít tím 
gangem, protože chtěla ovládat všechno.“ 
Tvářil se smutně. Sedla jsem si k němu na 
gauč a podívala se na něj. Myslel to všech-
no vážně, nelže mi. Ale proč by Bettany 
něco takového dělala.

Zeptala jsem se ho, jestli má něco spo-
lečného s její vraždou, což mi odkývl. 
Překvapilo mě, že se nesnaží zalhat. Prý 
ji zabil jeho bratr, když zjistil, že Nicola-
se nechala na pospas gangu. Začal brečet 
a říkat, že ho to mrzí, že jí opravdu mi-

loval, nechtěl, aby se tohle všechno dělo. 
Vzdal se a řekl, že už stejně všechno ztra-
til, tak jsem ho odvezla do agentury, kde 
si ho převzali. Ještě mi stihl říct, že jeho 
bratr je teď v tom domě. Asi tím myslel 
dům mých rodičů.

Doma jsem vzala svůj oblek a vydala 
se do toho domu. Znám i tajný vchod, 
o kterém on neví, takže budu mít trochu 
navrch. Ale stejně mě už určitě očekává. 
Pro jistotu jsem Thomasovi a Fraderice 
napsala, kde jsem a co tam jdu dělat, než 
jsem tam šla. Takže mám asi dvacet minut 
na to ho vyslechnout a nejlépe zabít, než 
se objeví.

VIII. kapitola

Jsem vevnitř a jdu do obývacího pokoje 
a cestou raději kontroluji pokoje. Nemám 
žádnou zbraň, takže jsem ve velké nevý-
hodě, pokud jich tam bude víc než jenom 
on. Ale naštěstí je tam sám a vypadá to, 
že mě nečekal, protože se tváří dost pře-
kvapeně. Po chvilce mu dochází, že jsem 
DarkStar, takže neví mou pravou identi-
tu a to ho překvapuje ještě víc. Začíná se 
vyptávat, co tam dělám, tak jsem řekla, 
že jsem se přišla pomstít za smrt Bettany. 
V ten okamžik se mu na tváři objevil širo-
ký úsměv a došlo mu, kdo jsem. Vytahoval 
zbraň, ale já mu ji vytrhla z ruky, než co-
koliv stihl udělat. Vyndala jsem zásobník 
a hodila to na různé strany. Chtěl utéct, 
ale neměl žádnou šanci. Shodila jsem ho 
na zem a kopla ho mezi nohy, při čemž 
zaječel a schoulil se do klubíčka a začal 
brečet. Nechápu, jak takový slaboch mohl 
něco takového udělat. Svázala jsem mu 
nohy a ruce k sobě a ptala se, proč to 
udělal. Nic neřekl, myslel na svého bratra 
a doufal, že na chvíli ztratím pozornost, 
aby mohl utéct. To se nestane. Nedokáza-
la jsem ho zabít, radši ať shnije v pekle.

První přijela Frederica a chvíli potom Tho- 
mas se zátahovkou a samozřejmě i s Eri-
cou. Frederica ho rozvázala, dala mu pouta 
a odvedla do auta. Zátahovka prohledala 
celý dům a zabavila všechny zbraně a dro-
gy. Nashromáždila důkazy a olepila to oko-
lo páskou.

Mezitím vyslýchali bratra Nicolase, 
jmenuje se Carlos Decasa a mou sestru 
zabil, protože si to podle něj za to všech-
no zasloužila. Myslel si, že to teď povedou 
s bratrem, ale ten se na něj vykašlal. Oba 
je čeká soud, Nicolas vyvázne lépe, tak de-
set let, protože se vzdal, zatímco Carlos 
bude souzen za vraždu prvního stupně 
a vypadá to, že si v base posedí minimál-
ně dvacet let. Stejně mi to ale sestru ni-
kdy nenahradí.

IX. kapitola

Už jsou to tři roky, co se to všechno 
stalo. Za těch pět let se hodně stalo, žiju 
s Thomasem, plánujeme svatbu a rodinu. 
Frederica si také někoho našla. Moji chlu-
páčci se taky mají skvěle, jenom teda dost 
zlenivěli. Já už normálně pracuji a mám 
přislíbené místo šéfa.

Mezi tím pomáhám obyčejným lidem, 
zastavila jsem několik násilníků a lupičů, 
všichni už znají mé hrdinské jméno a jako 
DarkStar mě požádali o převzetí nejvyš-
šího ocenění. Děti si kupují kostýmy, aby 
vypadaly jako já, všichni mě mají rádi. 
A výrazně se zmenšila kriminalita města. 
Všechno je naprosto skvělé.

Stejně ale stále myslím na to, co se 
stalo, nejsem schopna se přes to přenést. 
Chodím každý druhý čtvrtek v měsíci 
k psychologovi, byla to podmínka, pod 
kterou jsem se směla vrátit do práce.

To je prozatím celý můj příběh, třeba 
se ještě někdy vrátím, a pokud ano, budu 
se těšit.

VI. kapitola 

Týden. Už jeden celý týden a furt nic. 
Marně čekal, kdy se dostaví ten tolik 
obávaný rozhovor. Kdy se z běžné nudné 
rodinné večeře stane příležitost ho osočo-
vat. A to vše kvůli tomu, že se ve svém 
zoufalství a klasické puberťácké unudě-
nosti uchýlil k nejhoršímu, anebo ales-
poň k nejhoršímu, co si jeho rodiče mohli 
představit. K drogám. Zvláštní bylo, že jim 
to nejspíš začalo vadit, až když on začal se 
svými nočními procházkami.

Ale z nějakého důvodu se nic nestalo. 
Žádný dlouhý proslov o tom, jak koho 
zklamal, potom, co do něj bylo vkládáno 
tolik naděje. Jen poklidné rodinné večeře, 
jak měli ve zvyku, po kterých se všichni 
odebrali do svých pokojů a po té spolu do 
té další nepromluvili.

Jelikož Arne teď neměl tu troufalost, 
trávil svá odpoledne věčným zíráním do 
stropu, ale bez drog a bez hudby. Jen pře-
mítáním nad tím, co s tímhle vším udělat. 
Mohl by se zeptat rodičů sám a nečekat 
až se vyjádří, ale to by se v případě, že nic 
nenašli, prozradil sám. A tak se rozhodl tu 
jen tak ležet, každé odpoledne. A to do té 
doby než mu to zde bude zase připadat 
bezpečné a pak prostě, jako obvykle, sko-
čí za Garym do sámošky.

Dny plynuly, ale čas utíkal stále pomale-
ji. Začalo mu docházet, jak smutná je jeho 
psychická závislost na trávě. Neměl žádné 
jiné koníčky, zdali se toto vůbec dalo pova-

žovat za koníček. Pro něj tomu tak možná 
bylo. Snažil se vzpomenout si na to, čím 
byl, než se dostal do tohoto stádia.

Na základní škole hrával na housle. Na-
jednou pocítil nepotlačitelnou potřebu 
zase v něčem vynikat. Potřeboval mít po-
cit, že je v něčem dobrý. Nejen průměrný, 
ale opravdu skvělý.

Jedno odpoledne tak vylezl na půdu 
a mezi hromadou zaprášených krabic se 
začal rozhlížet po svých starých houslích. 
Někde tam určitě musely být. Jeho matka 
se nikdy nesmířila s představou, že zaho-
dil svůj drahocenný talent. Nikdy by je 
neprodala. 

A taky že tam byly. Pouzdro opřené 
o sloup, na nějž doléhaly paprsky slunce, 
vstupující do místnosti skrz střešní okno. 
Jako by je tam někdo takhle položil na-
schvál, jako by jen čekaly, až se k nim zas 
vrátí. Takové klišé.

 Vyndaval je z pouzdra, jako kdyby byly 
skleněné, díval se na ně, jako kdyby je vi-
děl poprvé. Rozhodně potřebují vyměnit 
struny. A pořádně vyčistit. Ale jinak budou 
v pořádku. To je ta výhoda houslí, naroz-
díl od většiny hudebních nástrojů, se na 
ně dá hrát i několik staletí. Proto ho kdysi 
tolik fascinovaly. Když pak na ně koneč-
ně začal hrát, došlo mu, že mu to vlastně 
hrozně chybělo. Strávil tím celý zbytek 
odpoledne. 

Po osmé jako obvykle jeho matka zakle-
pala na dveře, než opatrně vstoupila. 

„Broučku? Ty už zase hraješ?“

Potlačil v sobě rozhořčení z onoho oslo-
vení a v klidu řekl: „Jen neříkej, že jsi na 
mě pyšná.“

„Nemusím, víš, že jsem.“
„Jo, to vím.“ To si sice nemyslel, ale ne-

mělo smysl tenhle rozhovor protahovat.
„Dneska máme čínu, chtělo to už změ-

nu, nemyslíš?“
„Asi jo.“
Po večeři dostal Arne nápad. Něco mu 

tu nesedělo. Celá ta atmosféra prostě ne-
byla přirozená. Potichu došel až ke dveřím 
ložnice, už z dálky slyšel hlasy svých rodi-
čů. Přiložil ucho ke studeným dveřím.

„Měla jsem to zabavit už dávno. Nemě-
la jsem tě poslouchat. Konečně se sebou 
něco dělá. Jestliže už chce trávit celý svůj 
mimoškolní život u sebe v pokoji, ať ales-
poň dělá něco užitečného.“

„Chodí přece taky do práce.“
„Dva dny v týdnu! A vážně si myslíš, že 

ta práce v potravinách má budoucnost?“
„On se snaží. Víš, že se snaží!“
„Celý dny sedí u sebe v pokoji a lituje se. 

S nikým nemluví. A já nevím, co s tím…“
Víc už slyšet nechtěl. Jak rychle mu 

dokázala tu radost z těch houslí vzít. Če-
kal to. Ale měl teď ve všem jasno. Nic víc 
nepotřeboval. Jen vědět, na čem je. Proč 
se ale teď necítil lépe? Cítil pouze vztek 
a dusno. Jako by ten tlak ze strany jeho 
rodičů mohl doopravdy cítit, po celém 
těle.

Vrátil se do pokoje a z věšáku popadl 
mikinu, než se tiše odplížil ven.

KATEŘINA S.: ÚKOL SMRTI – pokračování

ANNE: CIGARETY ZE SÁMOŠKY – pokračováníLITERÁRNÍ TVORBA
našich studentů

ŠKOLSTVÍ / KULTURA
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ŠKOLSTVÍ
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S lítostí oznamujeme, že se vzhledem k situaci a nařízení vlády neuskuteční 
akce Čertovské nádraží a Vánoční koncert v kostele sv. Jana Křtitele. 

V případě rozvolnění omezení se budeme snažit zajistit alespoň jiné kulturní 
akce. Sledujte webové stránky města, facebookové profily Město Kamenický 
Šenov a infocentrum Panská skála, kde Vás budeme včas informovat. 

Děkujeme za pochopení 

Vážení občané Kamenického Šenova
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ZPRÁVY Z KNIHOVNY 
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ADRESÁŘ
S ČÍSLEM DOMŮ 
Kamenický Šenov  
a Prácheň

Tato podrobná brožurka z března 1934 
se stala součástí našeho regionálního 
knižního fondu. Byla objevena v libereckém 
antikvariátu a obsahuje i ručně vepsané 
poznámky zřejmě původního majitele 
brožurky (překlady názvů ulic z němčiny do 
češtiny), dále reklamy tehdejších podnika-
telů a jména majitelů domů. Kniha je opět 
určena k prezenčnímu studiu. Budete-li 
chtít vědět, kdo bydlel ve vašem domě před 
Vámi, brožurka je připravena v městské 
knihovně k nahlédnutí.

Knihovna bude uzavřena od úterý 22. prosince do  
4. ledna 2020. Městská knihovna přeje krásné a klid-
né prožití svátků vánočních.

V měsíci listopadu nás čekala cestopisná beseda. Odklá-
dá se na příští rok, o zajímavé vyprávění nepřijdeme. Výsta-
va porcelánových cukřenek se prodlužuje až do vánoc.

Dovolená v knihovně:



NAŠI REGIONÁLNÍ AUTOŘI     
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V Novém Boru Vávra bydlel 
v roubeném domku v Kalinově 
ulici. Zde začala jeho práce na 
sklářských knihách a odtud vy-
cházel za rozhovory s místními 
pamětníky. Při práci na románu 
Huťmistr Rückl mu pomohl 
deník a zápisky šenovského 

Jaroslav Raimund Vávra
Spisovatel se narodil 8. 
března 1902 v Hradci 
Králové. Jeho otec byl 
úředníkem pojišťovny, 
mladší bratr Otakar 
Vávra byl filmovým re-
žisérem. Jaroslav Vávra 
studoval na první české 
reálce v Brně. Ještě na 
studiích procestoval 
s otcem téměř celou Ev-
ropu. Roku 1931, 1937 
a 1947 podnikl cestu 
do severní Afriky, roku 
1956 navštívil Egypt, 
Sýrii a Libanon a roku 
1969 Mongolsko. Jako 
spisovatel napsal řadu 
beletristických, cesto-
pisných a kulturně-his-
torických knih o severní 
Africe a jejích původních 
berberských obyvatelích. 
Dalším okruhem jeho 
zájmu se stalo sklářství. 
Když se přestěhoval do 
Nového Boru, začal tu 
pracovat na historickém 
vývoji sklářství. Tak 
vznikla díla, jako je Pět 
tisíc let sklářského díla 
a dvě kronikářské prózy, 
Huťmistr Rückl a Případ 
skláře Egermanna. 

skláře Františka Rückla. Kniha 
zachycuje období české historie 
sklářství od 2. poloviny min. 
století přes 1. světovou válku až 

po hospodářskou krizi 30. let 
20. století. Druhý román, Případ 
skláře Egermanna, je životo-
pisný příběh o osudu Bedřicha 

Egermanna, významného obje-
vitele barevného skla, který se 
v proslulé míšeňské porcelánce 
vyučil v malbě skla a porcelánu. 

Dovednost malby si následně 
zdokonalil dvouletým studiem 
kresby u pátera Marcela Fromma 
v piaristické koleji v Novém 
Boru. Egermannovo lithyalinové 
sklo, které vynalezl roku 1828, je 
opakní červené sklo na povrchu 
lazurované. Egermannova žlutá 
lazura se ve 30. letech uplatňo-
vala i na skle malovaném trans-
parentními listry. Červená lazura 
byla až do roku 1840 jeho vý-
hradním patentem a později se 
rozšířila také do dalších skláren 
v Čechách. Bedřich Egermann 
byl také objevitelem měděné 
lazury. Červené rubínové sklo 
i červenou lazurou přetahované 
a ryté sklo vyvážel Egermann 
pod svým jménem z Novobor-
ska i do zahraničí. Tyto výrobní 
novinky pak zajistily českým 
sklárnám ohromnou prosperitu 
a čelní místo mezi světovými 
výrobci skla. 

Je potom veliká škoda, že 
tehdejší kritici a dozorovatelé 
knih (kniha Huťmistr Rückl 
vychází v hlubokém komuni-
stickém temnu – roku 1952) 
žádali, aby spisovatel Vávra, 
který podle jejich slov sice 
podchytil v této knize správně 
život ve sklárně, ale jisté úpravy 
jsou určitě nutné, lidé přece 
budou knihu číst jako soudobou 

socialistickou literaturu, takže 
by některé pasáže mohly vyznít 
jako chvála sklářských fabrikan-
tů, kterým po únoru 1948 bylo 
znemožněno dále vykořisťovat 
své dělníky. Dokonce padl ná-
vrh, aby spisovatel napsal nové 
dílo, které by podávalo „správný 
obraz“ o zápase našich sklářů 
a končilo by dobou, kdy sklářské 
hutě přecházely do rukou pracu-
jícího lidu. To Vávra odmítl. 

V plánu byla ještě kniha 
O revolučních tradicích sklářské-
ho dělnictva. Kniha však nikdy 
nevyšla. Překážky, které tehdejší 
komunističtí vládcové kladli 
všem knihám, které nesloužily 
její ideologii, se nedaly nikte-
rak obejít. Tady vznikl veliký 
literární i historický dluh vůči 
významným lidem našeho regi-
onu, historickým osobnostem, 
význačným sklářům a dalším 
osobnostem sklářského oboru, 
někteří pak pomalu upadli v za-
pomnění. Veliká škoda.

Všechny tři knihy jsou v na-
šem knižním fondu. Kniha Pět 
tisíc let sklářského díla, velmi 
zajímavé čtení z dějin skla, 
doplněné bohatou obrazovou 
přílohou, je pak určena k pre-
zenčnímu studiu v knihovně.

Drahomíra Liptáková
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Tradice betlémů v našem kraji
Je tu opět adventní čas 

a s ním i vánoční zvyky. Původ-
ní podoba slavení adventu a Vá-
noc se během věků již téměř 
vytratila. Většina z nás tráví 
tento čas překotnými příprava-
mi, velikými nákupy a vánočním 
úklidem. Staré české zvyky 
a tradice pomalu upadají v za-
pomnění a to je určitě veliká 
škoda. K vánocům však tradice 
rozhodně patří.

Tradice a vánoční zvyky se 
u nás velmi krajově liší. Záviselo 
to na náboženské příslušnosti, 
lidových vlivech a také dobové 
módě. V Liberci například vůbec 
nechodil svatý Mikuláš. Místo 
něj navštěvoval domácnosti sva-
tý Ondřej s knechtem Ruprech-
tem, který nahradil čerta. V ten 
den se většinou pekly kulaté 
ondřejské preclíky, uvnitř s ond-
řejským křížem. 

Ani vánoční stromeček není 
s vánočními svátky spjat příliš 
dlouho – poprvé se v bohatších 
rodinách objevil ve čtyřicátých 
letech devatenáctého století. 
Dříve děti dostávaly svou nadíl-
ku pod betlém. Betlémy byly 
součástí rodin, jak bohatých, 
tak chudých. Proto jsou bet-
lémy svým provedením velice 
rozdílné. Ráj betlémů je neda-
leko od nás, v Kryštofově Údolí, 
staré uhlířské a pašerácké osa-
dy pod Ještědem. Betlémářská 
tradice se zde objevila ve druhé 
půli 19. století. Otec zdejšího 
nejznámějšího betlémáře Franze 
Pohla tehdy koupil v libereckém 
Černém loubí ve Valdštejnských 
domcích několik papírových fi-
gurek od Jakoba Ginzela a začal 
stavět betlémy vlastní výroby. 
Největšího rozkvětu dosáhlo 

zdejší betlémářství mezi dvěma 
světovými válkami, kdy mělo 
být ve vsi šest betlémů o ve-
likosti kolem šestnácti metrů 
čtverečních a čtyři větší než 35 
metrů čtverečních! Betlémy tu 
o adventu bývaly v každé rodi-
ně, i v té nejmenší chaloupce. 
Traduje se dokonce, že v jedné 
chalupě měli betlém na prknech 
položený přes obě čela poste-
le a večer pod něj zalézali do 

peřin. Od konce 20. let minulé-
ho století začali betlémáři Pohl 
a Müller jesličky, do té doby 
zpodobňující jenom naší krajinu 
a zdejší lid, strojit do jeruza-
lémského stylu. Po válce byly 
betlémy uskladněny, většinou 

již v troskách, různě po půdách 
zdejších chalup, až později byla 
z nich část zachráněna a znovu 
sestavena.  

Vánoční výstavy betlémů 
se konaly i v našem sklářském 
muzeu. Exponáty byly z perní-
ku, dřeva, paličkované krajky, 
včelího vosku a jiných materi-
álů. V roce 2008 byl vystaven 
dokonce skleněný betlém.  
Vytvořil jej Jaroslav Janus ze 
Železného Brodu. 

V dnešní době je každé 
rodině nejpřístupnější betlém 
papírový. Při stavbě betlému 
se pak děti doví něco z historie 

svaté rodiny. Je to také čas ke 
klidnému rodinnému posezení 
a poutavému vyprávění a vzpo-
mínání o historii vaší rodiny. 

Určitě nejhezčí zpracování 
nese Český betlém od Josefa 
Lady. Papírový betlém může být 
různý, tištěný, nebo malovaný, 
tlačený nebo plochý. Může 
být vystřihovací nebo i ve 
formě leporela. V současné 
době navrhuje jesličkové archy 
mnoho zkušených akademic-
kých malířů i amatérů. Existuje 
několik autorů, kteří se tvorbě 
betlémů věnují profesionálně. 
Mnoho betlémů – městských 

Dobromila Pilná

Dobromila Pilná

Petr Jelínek Jaroslav Janus Petr Jelínek

Jaroslav Janus
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Čas utíká jako voda a už je zase 
konec roku. Naposledy, když jsem 
psal, tak byl začátek podzimní se-
zóny stolního tenisu.  Od té doby 
jsme potrénovali s dětmi i s do-
spělými jen v září a začátkem říj-
na. Odehrálo se pár mistrovských 
utkání na první bodovací turnaj 
mládeže. Do Liberce jsme raději 
nejeli, situace s rozmnožováním 
covidu 19 už nesignalizovala nic 
dobrého.  Od té doby už nic. 

V září jsme s dětmi trénovali 
více v Kulturním domě odborů 
Lustrů, v tělocvičnách Základ-
ní školy se předělávaly podlahy.  
Jako příloha tohoto článečku je 
také fotografie tréninku v tomto 
zřízení. Slouží nám už 9 let. A jak 
se ukazuje, tak to byla poslední 

– vzniká na objednávku obcí, 
kdy zachycuje významná místa 
a postavy dané obce. Malovaný 
betlém z Kamenického Šenova 
by byl určitě plný figurek sklářů, 

foukačů, malířů, rytců, brusičů 
a dalších postav z bohaté histo-
rie našeho města.

Drahomíra Liptáková

Petr JelínekPetr Řezáč

Petr Řezáč

inzerce

Příjemné, pohodové 
a klidné svátky vánoční 

Vám přeje Vaše redakce

ŠENOVSKÝ SPORT

Vážení čtenáři možná fotografie z tohoto mís-
ta. KD je na prodej, možná až to 
budete číst, tak už bude prodán. 
No a nedá se předpokládat, že 
by nový vlastník měl zájem o po-
kračování s tímto sportem v jeho 
zařízení. Proto by to asi nekupo-
val. No to jen tak, všechno jednou 
končí. Spolupráce jak s fabrikou, 
tak i s Odbory Lustrů, jmenovitě 
pak J. Roztočilem byla vždycky 
v klidu a velmi dobrá. Díky za to. 

V meziobdobí, kdy se nehrálo, 
jsme připravovali mimo jiné i ne-
zbytné podklady pro uplatnění 
žádosti o příspěvek na činnost 
pro Národní sportovní agenturu 
ČR. Naplnit všechny podmínky 
byla hodně trnitá cesta, ale dnes 
už máme podán projekt Můj klub 
2021 a to nejen za oddíl stolního 
tenisu, ale i za gymnastiku dětí 
a mažoretky, projektu se zúčast-

ňuje celkem 42 dětí, k tomu tre-
néři atd. 

Také jsme spolu s Libereckým 
krajem dokončili 2. část Výzvy 
k podpoře sportování dětí a mlá-
deže s názvem „Individuální dota-
ce“. Tu budeme moci čerpat až do 
30. 06. 2021. I ta už je zaměřena 
na všechny oddíly Tj Jiskra. Dluž-
no poznamenat, že oproti minu-
losti byly finanční zdroje z KÚ Li-
bereckého kraje kráceny v tomto 
projektu celoplošně na 40%.  Dů-

vody není potřeba rozepisovat. 
No, a protože se nesportuje, tak 
to je prozatím všechno. 

Závěrem Vám všem přejeme 
klidné prožití Vánočních svát-
ků a dobrý vstup do roku 2021. 
A hlavně zdraví. 

Za oddíl stol. tenisu,  
A. Hanus, P. Němeček  

a  J. Klofec
Za TJ Jiskra Liana Kypusová. 



Klidné prožití vánočních svátků a hodně štěstí, 
lásky pohody a hlavně pevné zdraví 
v novém roce vám přejí 

zastupitelé a zaměstnanci 
Města Kamenický Šenov.
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